

တရုတ်သံအမတ်ကြီး H.E.Mr.Li Junhua ၂၀၁၂ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၇ရက်နေ့ပြုလုပ်  
သော သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ အကြောင်းအရာအောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်။

အခမ်းအနားမှူး။

ကျွန်တော်သံရုံး၏ spokesman Gao Mingbo ဖြစ်ပါတယ်။ဒီနေ့ သတင်းစာ  
ရှင်းလင်းပွဲတက်ရောက်တာကျေးဇူးအများကြီးတင်ပါတယ်။ သံအမတ်ကြီး  
H.E.Mr.Li Junhua သည် အားလုံးစိတ်ဝင်သောမေးခွန်းကိုဖြေပေးမယ်။  
ဒီနေ့ media တော်တော်များများရောက်ရှိတဲ့အတွက် media တစ်ခုဆိုရင်  
မေးခွန်းတစ်ခုမေးခွင့်ပေးမယ်။

Voice Weekly ရဲ့ မေးခွန်း။

မေး။မြန်မာပြည်သူတွေက တရုတ်နိုင်ငံရဲ့ရင်းနှီးမှုအပေါ်လက်မခံတာရှိတယ်။  
ဒီ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကို လက်ခံနိုင်အောင်ဘာတွေဆက်လက်ဆောင်ရွက်မလဲ။  
ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ဦးဆောင်သော စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင်ရဲ့  
ဆုံးဖြတ်ချက်ရှိရင် တရုတ်ဘက်လက်ခံမလား၊ဘာတွေဆက်လက်လုပ်မလဲ။

သံအမတ်ကြီးရဲ့အဖြေ။

မြန်မာပြည်သူလူထုက တရုတ်နိုင်ငံရဲ့ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလက်မခံတာဆိုရင်  
လက်ပံတောင်းစီမံကိန်းဖြစ်ပါသလား။

Voice weekly ။မြစ်ဆုံစီမံကိန်းနှင့်လက်ပံတောင်းစီမံကိန်းဖြစ်ပါသည်။

သံအမတ်ကြီးရဲ့အဖြေ။

ပထမတစ်ချက်ရှင်းပြချင်တာက မြန်မာနိုင်ငံပြည်သူလူထုက နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကိုကြိုဆိုပါတယ်။ ဘာဖြစ်လို့ဆိုတော့မြန်မာလွှတ်တော်က နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေကိုပြုပြင်ပြီးနောက်ထုတ်ပြန်ခဲ့တယ်။ မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရထုတ်ပြန်သောစရင်းအရ မြန်မာနိုင်ငံနိုင်ငံခြားရင်းနှီးငွေ ၄၀ ဘီလီယံလောက်ရှိတယ်။ တရုတ်ပြည်ရဲ့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ၂၀ ဘီလီယံလောက်ရှိတယ်။ ၅၀% လောက်ရှိတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဖိတ်ခေါ်သောအချိန်တွင် တရုတ်နိုင်ငံသည် အရေးကြီးသောလုပ်ဖော်ကိုင်ဘက်ဖြစ်ပါသည်။ တရုတ်-မြန်မာနှစ်နိုင်ငံအင်မတန် ချစ်ခင်ရင်းနှီးသောနိုင်ငံဖြစ်တယ်။ ဆွေမျိုးပေါက်ဖော် ချစ်ကြည်ရေးတည်ရှိပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့မြန်မာနိုင်ငံစီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ အတတ်နိုင်ဆုံးအကူအညီပေးဖို့ ဆန္ဒအမြဲရှိပါတယ်။ မြစ်ဆုံစီမံကိန်းနှင့် လက်ပံတောင်းစီမံကိန်း ဆိုရင် တရုတ်-မြန်မာစီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအကြားဖြစ်ပေါ်လာတဲ့တစ်ခုတည်းသောအခက်အခဲဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်အယူအဆဆိုရင်ဒီကိစ္စတွေ မြန်မာပြည်သူပြည်သားများက ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုစီမံကိန်းလက်မခံတာပြောလို့မရဘူး။ ဒီစီမံကိန်းကိုရှင်းရှင်းလင်းလင်းမသိတာဖြစ်ပါတယ်။

လက်ပံတောင်းစီမံကိန်းဆိုရင် ပြည်သူလူထုများစိတ်ဝင်စားတာအချက်အဓိကသုံးချက်ရှိတယ်။

ပထမတစ်ချက်ဆိုရင် ပြည်သူလူထုစိတ်ပူနေတာ လူရွှေ့ပြောင်းမှုနှင့်မြေသိန်းယူမှုလျော်ကြေးငွေကိစ္စနှစ်ခုအတွက်မကျေနပ်တာရှိတယ်။

ဒုတိယတစ်ချက်ဆိုရင်ကြေးနီစီမံကိန်းဆိုရင်ပတ်ဝန်းကျင်ထိမ်းသိန်းဖို့ဘာမှ

အာမခံချက်ရှိမလား။

တတိယအချက်ဆိုရင် ကြေးနီစီမံကိန်းတည်ဆောက်ပြီးနောက် အကျိုးအမြတ် ဘာလောက်ခွဲဝေမလဲ။ တရုတ်ဘက်အကျိုးရှိမလား၊ မြန်မာဘက်အကျိုးရှိမလား။

မကြာခင်ကျင်းပသောပြည်သူ့လွှတ်တော်မှာ မြန်မာကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးက ဒီ လက်ပံတောင်းစီမံကိန်းပတ်သက်သောအချက်အလက်တွေရှင်းပြခဲ့တယ်။ အားလုံးသိရှိပြီးသားယုံကြည်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တရုတ်ဘက်အနေနဲ့ မြစ်ဆုံစီမံကိန်းဖြစ်ဖြစ် လက်ပံတောင်းစီမံကိန်းဖြစ်ဖြစ် နှစ်နိုင်ငံအတွက်အကျိုး အမြတ်တူညီသောစီမံကိန်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒီစီမံကိန်းနှစ်ခုစလုံးက နှစ်ဦးနှစ်ဘက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သောလုပ်ဖော်ကိုင်ဘက် ပြည်ပြည်စုံစုံဆွေးနွေးပြီးနောက် သဘောတူညီချက်ရရှိသောစီမံကိန်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒီစီမံကိန်းနှစ်ခုစလုံးပတ် သက်သောလူရွှေ့ပြောင်းမှု၊ မြေသိန်းပြုလုပ်မှု၊ လျော်ကြေးငွေပေးမှု၊ ပတ်ဝန်း ကျင်းထိမ်းသိန်းမှုနှင့်အကျိုးအမြတ်ခွဲဝေမှုကို နှစ်ဘက်ကုမ္ပဏီတန်းတူရည် တူအပြည့်အစုံဆွေးနွေးပြီးနောက် သဘောတူစာချုပ်ချုပ်ဆိုသောစီမံကိန်းဖြစ် တယ်။ အခုဆိုရင် မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ပြည်သူပြည်သားများရဲ့ media များရဲ့ ဒေသခံ ပြည်သူတွေက ဒီစီမံကိန်းနှစ်ခုသိရှိမှုနည်းတဲ့အတွက်ကြောင့် ဒီစီမံကိန်းနှစ်ခု ကိုပိုမိုဂရုစိုက်ပါတယ်။ တချို့က အထင်လွဲမှားမှုလည်းရှိပါတယ်။ ဒီလောက် ကြီးမားသောစီမံကိန်းများတွေတည်ဆောက်သောအချိန် လည်းရှည်တယ်၊ ပြည်သူပြည်သားများတွေ ဒီစီမံကိန်းပတ်သက်သောကိစ္စပိုပြီးဂရုစိုက်နေတာ သဘာဝကျသောကိစ္စဖြစ်ပါတယ်။ တရုတ်နိုင်ငံနှင့်တခြားနိုင်ငံမှာဒီလိုကိစ္စ လည်းဖြစ်ကြပါတယ်။ အခုဆိုရင် ကျွန်တော်တို့နှစ်ဘက်သည် တူညီသော သဘောထားလည်းရှိကြပါတယ်။ ဒီစီမံကိန်းနှင့်ပတ်သက်သောကိစ္စကို ဥပဒေ

အခြေခံပြီးနစ်ဦးနစ်ဘက်ဆွေးနွေးမှုဖြင့်ဖြေရှင်းပေးစေချင်ပါတယ်။  
အခုဆိုရင် မြန်မာနိုင်ငံပြည်သူပြည်သားများကရုစိုက်နေသောအချက်ကိုအရင်  
တုန်းကရရှိသောသဘောတူညီချက်အရသင့်တော်ပေးရှင်းစေမည်လိုယူဆပါ  
တယ်။အခုကိစ္စနှင့်ပတ်သက်ပြီးသမ္မတဦးသိန်းစိန်က ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်  
ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ်စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင်ဖွဲ့စည်းထားပါတယ်။ ဒီကြေးနီစီမံ  
ကိန်းကို အစအဆုံးအမှန်အတိုင်းစုံစမ်းစစ်ဆေးပြီးတော့မှန်ကန်သောအစီရင်ခံ  
စာတင်ပြမည်။ ကျွန်တော်သံအမတ်ကြီးအနေနဲ့ဆိုရင်ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်  
ဦးဆောင်သောကော်မရှင် သူတို့လုပ်ငန်းများကိုကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့်  
မှန်ကန်မှုတသောအစီရင်ခံစာတင်ပြပြီးနောက် တရုတ်-မြန်မာနှစ်နိုင်ငံ  
ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအတွက်အကြိုးသက်ရောက်မည်။

လက်ပံတောင်းစီမံကိန်းကြေးနီစီမံကိန်းပတ်သက်ပြီး နှစ်ချက်ထပ်ဖြည့်စွက်ချင်  
ပါတယ်။

ဒီ လက်ပံတောင်းစီမံကိန်းဆိုရင် အစဆုံးမှာတရုတ်ကုမ္ပဏီမဟုတ်ဘူး။ပြီးခဲ့  
သော ၇၀ စုနှစ်ကစပြီး Yugoslavia နိုင်ငံ ၊ Canada  
နိုင်ငံဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။ တရုတ်ကုမ္ပဏီဆိုရင် တတိယ ဖြစ်ပါတယ်။ဒီစီမံ  
ကိန်းဆိုရင်နှစ်ပေါင်း ၂၀လောက်ကာလတွင် မြန်မာတံခါးဖွင့်ပေါ်လစီကျင်းသုံး  
ပြီးနောက် သုံးနိုင်ငံဆောင်ရွက်ခဲ့သောစီမံကိန်းဖြစ်တယ်။ကြာရှည်သောနှစ်အ  
တွင်းမှာ သုံးနိုင်ငံရဲ့ကုမ္ပဏီပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကတဆင့်ကြည်ရင်ဒီစီမံကိန်း  
ကိုပြည်ပနှင့်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်သောစီမံကိန်းဖြစ်ပါတယ်။

တရုတ် wanbao ကုမ္ပဏီဆိုရင် ၂၀၁၀ပြည့်နှစ်တုန်းကမြန်မာနိုင်ငံဦးပိုင်ကုမ္ပ  
ဏီနှင့်ဆွေးနွေးပြီးနောက်ဆောင်ရွက်တာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီစီမံကိန်းပတ်သက်  
သောရွှေ့ပြောင်းမှုကိစ္စ၊မြေသိန်းယူမှုကိစ္စ၊ ပတ်ဝန်းကျင်းထိမ်းသိန်းမှုကိစ္စကို

နှစ်ဦးနှစ်ဘက်သဘောတူညီမှုရပြီးနောက် မြန်မာနိုင်ငံဥပဒေနှင့်ကိုက်ညီသော စီမံကိန်းဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်သိသလောက်ဆိုရင် စာချုပ်ကိုဆွေးနွေးညှိနှိုင်းသောအချိန် မြေသိန်းမယ်ဆိုရင် မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ဥပဒေအတိုင်း တဧကရင် မြန်မာငွေ ၅၀၀၀ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမဲ့ကျွန်တော်တရုတ်ပြည် wanbao ကုမ္ပဏီနဲ့ မြန်မာကုမ္ပဏီညှိနှိုင်းပြီးနောက် ဒေသခံပြည်သူလူထုတို့ရဲ့တောင်းဆိုချက် မူတည်ပြီးလျော်ကြေးပေးသောအချိန် တစ်ဧကဆိုရင် ၅သိန်း၅သောင်းပေးပါတယ်။ အခုအထိ ဒီစီမံကိန်းမှာသိန်းမြေ ဧက ၆၀၀၀ကျော်ရှိပြီးလျော်ကြေးငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅သန်းလောက်ရှိတယ်။ ဒေသခွအတွက် နေဖို့အိမ် ၂၀၀ ကျော်၊ ဆေးရုံတစ်ရုံ၊ မူလတန်းကျောင်းတစ်ကျောင်းနှင့်ဘုရားကျောင်းတစ်ကျောင်းတည်ဆောက်ပေးတယ်။ ဆောင်ရွက်ပေးသောလုပ်ငန်းများကိုဒေသခံတွေက ကျေနပ်သလား မကျေနပ်ဘူးလားနဲ့ပတ်သက်ပြီးကျွန်တောင်တို့ ဆက်လက်ထိုင်ပြီးဆွေးနွေးညှိနှိုင်းလို့ရပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံလက်ရှိဥပဒေနဲ့ ကိုက်ညီဖို့အရေးကြီးပါတယ်။

နောက်ပြီးတော့ပြည်သူလူထုက စိတ်ဝင်စားသောကိစ္စကို ပတ်ဝန်းကျင်ထိမ်းသိန်းမှုဖြစ်ပါသည်။ ကျွန်တော်သိသလောက်ဆိုရင် ဒီကြေးနီ စီမံကိန်းကျင့်သုံးသောနည်းလမ်းဆိုရင် အစိုနည်းဟု ခေါ်သောနည်းပညာဖြစ်ပါတယ်။ ကြေးနီထုတ်လုပ်သောနည်းလမ်းဆိုရင် နိုင်ငံတကာမှာနှစ်မျိုးရှိပြီး အစိုနည်းတစ်မျိုးနှင့်အခြောက်နည်းတစ်မျိုးဖြစ်တယ်။ နည်းပညာဘက်မှာစိတ်ဝင်စားမယ်ဆိုရင် wanbao ကုမ္ပဏီသို့မဟုတ် ဦးပိုင် ကုမ္ပဏီသွားမြေးလို့ရပါတယ်။ တခြားပညာရှင်သွားမေးလို့လည်းရပါတယ်။ အစိုနည်းဆိုရင် နိုင်ငံများစွာသုံးလက်ရှိပါတယ်။ တရုတ်နိုင်ငံလည်းရှိပါတယ်။

အခုသတ္တုထုတ်လုပ်သောအချိန်

wanbaokုမ္မကီသုံးသော

စံချိန်စံနှုန်းကမ္ဘာ့အဆင့်မှီသော စံချိန်စံနှုန်းလည်းဖြစ်ပါတယ်။အရင်းတုန်းက  
 Canada Ivanhoe ကုမ္မကီသုံးသောနည်းလမ်းလည်းဒီတိုင်းဖြစ်ပါတယ်။  
 ပတ်ဝန်းကျင်ပတ်သက်သောကိစ္စဆိုရင်လွတ်လပ်သောတတိယဘက်ဖိတ်  
 ခေါ်တာလည်းရှိတယ်။ အခုလက်ပံတောင်းစီမံကိန်းပတ်ဝန်းကျင် သုံးသပ်  
 ချက်ဆိုရင် Singaporeနိုင်ငံက လုပ်ပေးတာဖြစ်ပါတယ်။ Australiaနိုင်ငံလည်း  
 ပါဝင်နေပါတယ်။လွတ်လပ်သောတတိယအဖွဲ့အစည်းဖိတ်ခေါ်ပြီးသူတို့ရဲ့သုံး  
 သပ်ချက်ဆိုရင်ယုံကြည်မှုရှိပါတယ်။အစီရင်ခံစာလည်းတစ်ကမ္ဘာလုံးလက်ခံ  
 နိုင်ပါတယ်။ပွင့်ပွင့်လင်းလင်းပြောမယ်ဆိုရင် ဒီလောက်အကြီးစားသောစီမံ  
 ကိန်းဆိုရင်နယ်မြေရဲ့ပုံစံများကို လုံးဝအပြောင်းအလဲမရှိလျှင်လည်းမဖြစ်  
 နိုင်ပါဘူး။ ဒေသခံနေထိုင်ဘာဝအပေါ်အပြောင်းအလဲဖြစ်နိုင်မယ်လည်း  
 သဘာဝကိစ္စဖြစ်ပါတယ်။ ဒီစီမံကိန်းဆိုရင်ဒေသခံပြည်သူများ  
 ရဲ့နေထိုင်မှုဘာဝအတွက်အကျိုးရှိမရှိ၊ဒေသရဲ့ပတ်ဝန်းကျင်ကောင်းမွန်စွာထိမ်း  
 သိန်းပေးနိုင်ခြင်းရှိမရှိ၊မြန်မာနိုင်ငံအတွက် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်အတွက်  
 အကျိုးရှိမရှိ အဓိကစဉ်းစားရမယ်။ ဒီစီမံကိန်းအကျိုးအမြတ်ခွဲဝေမှုကိစ္စကို  
 ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးက ပြည့်ပြည့်စုံစုံရှင်းလင်းခဲ့ပါတယ်။ကျွန်တော်ထပ်မပြော  
 တော့ဘူး။

7 Day News ရဲ့ မေးခွန်း။

မြစ်ဆုံစီမံကိန်းနှင့်လက်ပံတောင်းစီမံကိန်းဆိုရင် နှစ်ဦးနှစ်ဘက်ဆွေးနွေးပြီး  
 နောက် မြန်မာဥပဒေနှင့်ကိုက်ညီသောစီမံကိန်းလည်းဖြစ်တယ်။နောင်ကာလ  
 ဆိုရင် တရုတ်ဘက်ဘာတွေဆက်လက်ဆောင်ရွက်မလဲ။ဒေါ်အောင်ဆန်းစု

ကြည်ဦးဆောင်သောကော်မရှင်ဆုံးဖြတ်ချက်ရပြီးနောက်ဘယ်လိုဆုံးဖြတ်  
ချက်ထွက်လာမဆိုတရုတ်ဘက်လက်ခံမလား။

သံအမတ်ကြီးရဲ့အဖြေ။

အခုဖြစ်ပေါ်နေသောစီးမံကိန်းနှစ်ခုဆိုရင် တရုတ်ဘက်နောင်ကာလရင်းနှီးမြှုပ်  
နှံမှုအတွက် ထိခိုက်မှုရှိမှာပါ။ တရုတ်ကုမ္ပဏီမကဘူးတခြားနိုင်ငံရဲ့ကုမ္ပဏီ  
အနေနဲ့မြန်မာနိုင်ငံသို့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုစီမံကိန်းဆောင်ရွက်မယ်ဆိုရင်ကောင်းမွန်  
သောတည်ငြိမ်သော ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပတ်ဝန်းကျင်လိုအပ်ပါတယ်။ အကျိုးအ  
မြတ်ရရှိဖို့လိုအပ်ပါတယ်။မြန်မာနိုင်ငံက နိုင်ငံခြား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုထုတ်ပြန်ပြီး  
တရုတ်နိုင်ငံမကဘူးတခြားနိုင်ငံကုမ္ပဏီအတွက်စိတ်ချဖို့ရည်ရွယ်ထားတယ်။  
မြန်မာနိုင်ငံကစီးပွားရေးလျင်မြန်စွာဖွံ့ဖြိုးရန်ဆန္ဒရှိတယ်။ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု  
ဖိတ်ခေါ်ဖို့အရေးကြီးပါတယ်။နိုင်ငံခြားကုမ္ပဏီအတွက်ယုံကြည်မှုနှင့်စိတ်ချ  
မှုရှိမယ်ဆိုရင်ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိသောဥပဒေစနစ်တစ်ခုလိုအပ်ပါတယ်။  
ပြည်ပကုမ္ပဏီနှင့်မြန်မာပြည်တွင်းကုမ္ပဏီဆိုရင်တန်းတူရည်တူညှိနှိုင်းရမယ်။  
ပြည်သူလူထုရဲ့ဆန္ဒလည်းကိုက်ညီရမည်။ဥပဒေများတွေနဲ့ကိုက်ညီရမယ်။  
ဒီလိုညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပြီးနောက်အဆင်ပြေနိုင်ပါတယ်။အဲဒီပူးပေါင်းဆောင်ရွက်  
မှုဆွေးနွေးသောအချိန်တွင်အားလုံးလက်ခံနိုင်သောနည်းလမ်းရှာဖွေရမယ်။  
ဒေသခံပြည်သူတွေအနေနဲ့ သင့်တော်တဲ့တောင်းဆိုချက်ရှိမယ်ဆိုရင် ဥပဒေ  
အခြေခံပြီးတင်ပြလို့ရပါတယ်။တရုတ်အစိုးရအနေနဲ့ တရုတ်ကုမ္ပဏီကိုနိုင်ငံ  
ခြားသို့ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်မယ်ဆိုရင် လူမှုရေးတာဝန်ကိုထမ်းဆောင်ဖို့  
ဒေသခံအကျိုးပြုရေးကိုအမြဲတမ်းအဆိုပြုပါတယ်။  
ပြီးခဲ့သောအစိုးရကာလတုန်းမှာ တရုတ်ကုမ္ပဏီနှင့်မြန်မာအကြားပူးပေါင်း

ဆောင်ရွက်မှုစာချုပ်များစွာချုပ်ဆိုခဲ့ပါတယ်။တချို့ကို မြန်မာပြည်သူလူထုက မသိပါဘူး။ တရုတ်ကုမ္ပဏီမကဘူးတခြားနိုင်ငံကုမ္ပဏီများသည်လည်းမြန်မာ နိုင်ငံလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်သောအချိန်တွင် သူတို့တစ်ဘက်တည်းအကျိုးအ မြတ်ရှိမယ်ဆိုရင် မြန်မာအစိုးရဖြစ်ဖြစ်၊မြန်မာကုမ္ပဏီဖြစ်ဖြစ်သဘောမတူနိုင်ပါ ဘူး။နိုင်ငံခြားကုမ္ပဏီအနေနဲ့မြန်မာနိုင်ငံသို့ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်မယ်ဆိုရင် တည်ငြိမ်သော ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပတ်ဝန်းကျင်ကောင်းတစ်ခုလိုအပ်ပါတယ်။ ဒေသခံတွေက မှန်ကန်သောတောင်းဆိုချက်ရှိမယ်ဆိုရင် မှန်ကန်သောလမ်း ကြောင်းကတဆင့်တင်ပြလို ရပါတယ်။

ကောင်မရှင်အနေနဲ့ဒီကိစ္စကို ပြည့်ပြည့်စုံစုံစမ်းရင် မှန်ကန် မျှတသော အစီရင်ခံစာထွက်ပေါ်မယ်ဆိုရင် လက်မခံစရာမရှိပါဘူး။တရုတ်နှင့်မြန်မာပူး ပေါင်းဆောင်ရွက်သောလုပ်ငန်းများအတွက် အကျိုးပြုစေနိုင်သောအကြံပြု ချက်ကောင်းကိုကျွန်တော်တို့တက်ကြွစွာစဉ်းစားမယ်။ကျွန်တော်တို့နှစ်နိုင်ငံ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဆောင်ရွက်သောအချိန်တွင် လက်ပံတောင်းစီမံကိန်း ကိုတစ်ခုတည်းစဉ်းစားလို့မရဘူး။နှစ်နိုင်ငံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအလားအလာ ကောင်းပါတယ်။တရုတ်အစိုးရအနေနဲ့နိုင်ငံခြားနှင့်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သော အချိန် အပြန်အလှန်အကျိုးရရှိမှု၊အပြန်အလှန်နားလည်မှု၊အပြန်အလှန်အတု ယူမှုဖြင့်ဆောင်ရွက်မယ်။

Yangon Times ရဲ့ မေးခွန်း။

သံရုံးနှင့်စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင်ကပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုရှိမလား။

သံရုံးအနေနဲ့အခုဖြစ်ပေါ် နေသောဆန္ဒပြမှုဘာသဘောထားရှိသလဲ။



သံအမတ်ကြီး ရဲ့အေဖြေ။

တရုတ်သံရုံးဖြစ်ဖြစ်၊တရုတ်ကုမ္ပဏီဖြစ်ဖြစ် ကော်မရှင်နှင့်အပြည့်အစုံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မယ်။ လက်ပံတောင်းစီမံကိန်းက နှစ်ဦးနှစ်ဘက် အတွက်အကျိုးရှိသောစီမံကိန်းဖြစ်ပါတယ်။ကျွန်တော်နဲ့ကော်မရှင်အပြည့်အစုံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကတစ်ဆင့်မှန်ကန်မှုတစ်သောအစီရင်ခံစာထွက်ပေါ်ချင်ပါတယ်။ပြည်သူလူထုအနေနဲ့၎င်းအစီရင်ခံစာကတစ်ဆင့်မသိတာမရှင်းလင်းတာကိုနားလည်နိုင်ပါတယ်။ဒီလိုဆောင်ရွက်ပြီးနောက် ဒီစီမံကိန်းကို အဆင်ပြေအောင်ဆောင်ရွက်နိုင်ပါတယ်။

ပြည်သူလူထုနှင့်သံဃာတော်တို့ရဲ့ဆန္ဒပြမှုနှင့်ပတ်သက်ပြီးကျွန်တော်ပွင့်ပွင့်လင်းလင်းပြောချင်တာက တရုတ်အစိုးရက တခြားနိုင်ငံပြည်တွင်းမှာဖြစ်ပေါ်သောကိစ္စများကိုလုံးဝမဝေဖန်ပါဘူး။ကျွန်တော်တို့အစိုးရရဲ့ယူဆချက်အရ ဒီလိုကိစ္စဆိုရင် တခြားနိုင်ငံရဲ့ပြည်တွင်းရေးဖြစ်ပါတယ်။ကျွန်တော်လုံးဝမစွက်ဖက်ပါဘူး။ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ရွာသူရွာသားနဲ့တွေ့ဆုံခဲ့ပါတယ်။သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲလည်းလုပ်ခဲ့ပါတယ်။ သူမပြောပြတာ ဒီကိစ္စများကို ဥပဒေအခြေခံပြီးဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမှုဖြင့်ဖြေရှင်းမည်လို့ဆိုတာကျွန်တော်လုံးဝသဘောတူပါတယ်။ဒေါ်သထွက်သောအချိန်သဘောတူညီမှုရဖို့ခက်ပါတယ်။ ကုမ္ပဏီအနေနဲ့တံခါးဖွင့်ပြီးစုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင်သွားစစ်ဆေးဖို့စောင့်နေတယ်။ဥပဒေဘောင်ထဲတွင်လုပ်ပေးနိုင်သောကိစ္စကို အတတ်နိုင်ဆုံးလုပ်ပေးမယ်။

Myanmar Times ရဲ့မေးခွန်း။

လက်ပံတောင်းစီမံကိန်းဆန္ဒပြလူစုခွဲသောအချိန် မြန်မာရဲတပ်ဖွဲ့က မီးလောင်  
ပုံးသုံးခွဲပါတယ်။တရုတ်ကုမ္ပဏီဆိုရင် လက်နက်ထုတ်သောကုမ္ပဏီလည်းဖြစ်  
ပါတယ်။၎င်းမီးလောင်ပုံးတွေကို တရုတ်ကုမ္ပဏီပေးတာဖြစ်တယ်သတင်းရရှိ  
ပါတယ်။ဒီသတင်းမှန်ကန်မှုရှိမရှိမေးချင်ပါတယ်။

သံအမတ်ကြီးရဲ့အဖြေ။

ကျွန်တော်တို့နှစ်ယောက်စလုံး၎င်းနေရာမရှိဘူး။တချို့ media ထုတ်ပေါ်သော  
သတင်းကြားရတာဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်က တစ်ချက်ကို တာဝန်ယူ အာမခံ  
ပြောနိုင်တာက ဒီကုမ္ပဏီက လက်နက်ထုတ်သောကုမ္ပဏီမဟုတ်ဘူး၊  
မီးလောင်ပုံးကိုပေးတာမရှိဘူး။ Wanbao ကုမ္ပဏီအနေနဲ့အဓိကကြေးနီးလုပ်  
ကိုင်သောကုမ္ပဏီဖြစ်ပါတယ်။၎င်းကုမ္ပဏီရဲ့လုပ်ငန်းမှတ်တမ်းကိုစုံစမ်းလို့ရပါ  
တယ်။ကျွန်တော်သိသလောက်ဆိုရင်ဒီကုမ္ပဏီတည်ထောင်ပြီးနောက်  
လက်နက်ထုတ်တာလုံးဝမရှိဘူး။ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အနေနဲ့ဖြစ်ပေါ်သော  
အခြေအနေလည်းစုံစမ်းလေ့လာမယ်။အမှန်ဖြစ်ပေါ်သောအကြောင်းအရာများ  
ကိုရှင်းရှင်းလင်းလင်းသိရမယ်ဆိုရင် တချို့အထင်လွှဲသော အစစ်အကြောင်း  
အရာကို မသိသောပြည်သူများက ပိုမိုရှင်းလင်းနိုင်ပါတယ်။ media များတွေ  
သတင်းမထုတ်ပေါ်ခင် အခြေအနေမှန်လားမမှန်လားကြိုတင်စုံစမ်းပေးပါလို့  
မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါတယ်။Wanbao ကုမ္ပဏီလက်နက်ထုတ်သောကုမ္ပဏီဟုတ်  
မဟုတ် Wanbao ကုမ္ပဏီသို့တိုက်ရိုက်စုံစမ်းလို့လည်းရပါတယ်။ကျွန်တော်  
သံအမတ်ကြီးအနေနဲ့မြန်မာနိုင်ငံ media မိတ်ဆွေများက ဒီလောက်ကြီးမား  
သောအရေးအခင်းဖြစ်ပေါ်သောအချိန်တွင် ပြည်သူလူထုသို့မှန်ကန်မှုတစ်သော  
အကြောင်းဖော်ပြပေးပါလို့တိုက်တွန်းပါတယ်။